



香港中文大學  
The Chinese University of Hong Kong



香港中文大學醫學院  
Faculty of Medicine  
The Chinese University of Hong Kong



香港中文大學醫學院那打素護理學院  
The Nethersole School of Nursing  
Faculty of Medicine  
The Chinese University of Hong Kong



# Bachelor of Nursing Programme

## 護理學士課程

To excel in teaching and research and in the promotion of the highest standards of nursing practice.  
以卓越的教學及科研，促進優質護理實踐

### Programme Information 課程資料

#### Programme Name & JUPAS Code :

Bachelor of Nursing Programme (JS4513)

**Mode of Study :** 5 years, full-time, credit-based

課程名稱及聯招編號：護理學士課程 (JS4513)

課程模式：五年全日制，以學分制形式修讀

### Enquiry 查詢

**Telephone 電話:** 3943 6220

**Homepage 網址:** [www.nur.cuhk.edu.hk](http://www.nur.cuhk.edu.hk)

### Minimum Admission Requirements 最低入學要求

- Level 3 in Chinese Language and English Language; and
- Level 2 in Mathematics (Compulsory Part) and Liberal Studies; and
- Level 3 in two electives (Biology, Chemistry, Combined Science, Integrated Science and Physics will be given heavier weighting).
- 中國語文及英國語文考獲3級；及
- 數學（必修部分）及通識教育考獲2級；及
- 兩科選修科目考獲3級（生物、化學、組合科學、綜合科學及物理會有較高比重）。

**Email 電郵:** [nursing@cuhk.edu.hk](mailto:nursing@cuhk.edu.hk)

**Facebook:** [www.facebook.com/cuhkbnurs](http://www.facebook.com/cuhkbnurs)

**Instagram:** [cuhk\\_bachelor\\_of\\_nursing](https://www.instagram.com/cuhk_bachelor_of_nursing)



## 為何選擇報讀香港中文大學護理學士課程？



### Why Choose CUHK Bachelor of Nursing Programme?

#### 1. Top International Ranking: No. 1 in Hong Kong

According to the QS World University Rankings by Subject 2021 – Nursing, the School ranks No. 1 in Hong Kong, No. 1 in Asia and No. 22 in the world.

#### 2. Innovative Teaching Technologies

The Bachelor of Nursing Programme is sophisticatedly designed, with theoretical and practical components well integrating across the five study years to prepare students to become professional nurses with a solid foundation of theoretical knowledge.

The programme places a heavy emphasis on the practical skills of students. The School has more than ten nursing laboratories, and several patient simulation systems that can display signs and symptoms of different illnesses and emergency conditions such as shock, sudden drop in blood pressure, etc. Students are required to work out care plans in groups to address the simulated scenarios, so as to enhance their capacities in handling crises and stressful situations.

#### 3. Enhanced Clinical Practice

The programme includes 1,400 hours of clinical practice. Students have the chance to practise in different hospital and community settings and apply their nursing knowledge and skills under the supervision of School lecturers and clinical mentors.

#### 4. Sponsored Overseas Exchange

In the past 10 years, the School sponsored more than 1,000 final year students to visit renowned universities and hospitals in mainland China, UK, USA, Australia, Japan, South Korea, Taiwan, Denmark, etc., which have extensively enriched the students' learning experience and international exposure.

#### 5. Elite Scheme to Nurture Top Researchers

The programme introduced a Guided Research Scheme as an innovative early approach to nurture nurse researchers. Under this scheme, School professors provide one-to-one coaching to high-potential students in conducting academic research, so as to develop their research interests and capacities to facilitate their future development in research.

#### 6. Diversified Scholarships

The School offers a rich array of scholarships to recognise students' outstanding achievements in academic performance or community service.

#### 7. Admitted Most JUPAS Students

In the past 5 years, nearly 90% of Year 1 students in this programme were admitted via JUPAS, which is the highest percentage among all UGC-funded nursing programmes in Hong Kong.

#### 8. Award and Professional Recognition

Graduates who have successfully completed the programme will be awarded a Bachelor of Nursing degree and eligible to register as Registered Nurses (General) with the Nursing Council of Hong Kong.

#### 9. Promising Career Prospects

Graduates of the programme are qualified to work as Registered Nurses (General) in hospital and community settings. Those with good results may also pursue postgraduate studies, leading to career promotion as nurse specialists, nurse consultants, clinical managers or educators.

#### 1. 國際排名香港首位

根據國際高等教育資訊機構公布的二零二一年世界大學護理學科排名榜，本院居香港首位、亞洲首位及全球第二十二位。

#### 2. 創新科技輔助教學

護理學士課程設計完善，理論與實踐並重，各學年的課程內容緊密相扣，以幫助學生建立穩固的理論及知識基礎，培育其成為專業護理人才。

本課程注重強化學生的實務技能。學院設有十多個護理實驗室，並配備多套模擬病人教學系統，能夠模擬各種病徵、症狀和突發情況，如休克、血壓急降等。學生需要針對模擬情況，分組討論及制定護理方案，藉此訓練他們處理突發情況的能力。

#### 3. 加強臨床實習

本課程提供1,400小時的臨床實習，學生有機會到不同的醫院及社福機構實習，並在本院講師及臨床帶教導師的指導下，實踐所學的護理知識和技能。

#### 4. 資助海外交流

學院在過去十年資助逾千名畢業班學生，到中國內地、英國、美國、澳洲、日本、南韓、台灣、丹麥等世界各地的著名大學和醫院交流學習，豐富了他們的學習體驗，拓展其國際視野。

#### 5. 培育科研尖子

本課程設立「指導性科研學習計劃」，這是一個創新的護理科研人才早期培育計劃，由本院教授以一對一形式指導具潛質的學生進行學術研究，從而培養他們對科研的興趣，提升其科研能力，為他們將來投身科研作好準備。

#### 6. 獎學金種類多

學院設有多項獎學金，以獎勵於學業或社會服務方面表現優秀的學生。

#### 7. 取錄最多聯招生

本課程在過去五年所取錄的一年級新生當中，聯招生比例接近90%，這比例是本港所有教資會資助護理課程中最高的。

#### 8. 學位及專業認可

學生修畢本課程後，將可取得護理學士學位以及香港護士管理局註冊護士（普通科）的專業資格。

#### 9. 就業晉升前景優越

本課程的畢業生可在醫院及社區醫護機構擔任註冊護士（普通科）。另外，取得優異成績的畢業生可進修研究院課程，然後晉升成為專科護士、顧問護師、臨床經理或教學人員。

